

Data Sheet of International Master's Courses CAUP, Tongji

同济大学建筑与城市规划学院研究生国际课程(英语)登记表

Course Code 课程编号	2010275	Department 所在系(√)	A √	P	L	D	院登记号 CAUP Code	
Instructor(Title) 主讲教师(职称)	Yang Chunxia (Assoc. Prof.) Chen Yong (Prof.)	Other Teachers 合作教师						
	杨春侠 (副教授) 陈泳 (教授)							
课程中文名	城市设计评论与案例研究 (中国现代建筑考察 城市空间)							
Course Name (E)	Case study and criticism in urban design (Inspect on Chinese Modern Architecture)							
Form of Teaching 教学形式 (√)	Lectures 讲课	Design Studio 设计课	Seminar 研讨课		Internship 实践课		Others 其他	
	√		√					
Total Hours 总学时数	36	Hours per Week 周课时	4		Weeks 教学周数		9(odd weeks)	
Semester 春季或秋季学期	Spring 春	(Tongji)Credits (同济) 学分数	2					
Brief Course Description 课程简述 (中英文)								
<p>本课程为讲座和研讨课的结合,旨在对中国当代城市设计的现状进行科学的记录与评判,要求学生掌握城市空间调研的一般方法,同时学会建立自己的观察视角。</p> <p>This course is the combination of lectures and seminars. It tends to make academic record and critic on Chinese contemporary Urban Design (urban space). The Students are required to learn the normal methods of Urban Space Investigation and establish their own critic view.</p>								
Course Schedule (Content and Contact Hours Assigned)								
<p>第1次课, 课程介绍, 讲座 1: 案例研究与城市空间 (4个学时)</p> <p>The 1st class, Introduction to the course, Lecture 1: CASE STUDIES OF URBAN SPACE (4 Hours)</p> <p>课后, 基地选择与考察</p> <p><i>After class, Site choosing and inspection</i></p> <p>第2次课, 研讨: 案例初步分析 (4个学时)</p> <p>The 2nd class, Debate: Case background Analysis (4 Hours)</p> <p>课后, 基地考察, 完善汇报 1</p> <p><i>After class, Site inspection, modification of presentation 1</i></p> <p>第3次课, 汇报 1: 案例初步研究, 讲座 2: 挑战与对策 (4个学时)</p> <p>The 3rd class, Presentation 1: Case background study, Lecture 2: THE CHALLENGE AND THE COUNTERMEASURE (4 Hours)</p> <p>课后, 基地调研与文献分析</p>								

After class, Site investigation and literature analysis

第 4 次课, 研讨: 案例核心议题分析 (4 个学时)

The 4th class, Debate: Case key issues Analysis

课后, 基地调研, 完善汇报 2

After class, Site investigation, modification of presentation 2

第 5 次课, 汇报 2: 案例核心议题研究, 讲座 3: 空间分析 (4 个学时)

The 5th class, Presentation 2: Case key issues study, Lecture 3: SPACE ANALYSIS (4 Hours)

课后, 空间活动与品质调研

After class, Space activity and quality investigation

第 6 次课, 研讨: 案例空间分析 (4 个学时)

The 6th class, Debate: Case space analysis (4 Hours)

课后, 空间活动与品质调研, 完善汇报 3

After class, Space activity and quality investigation, modification of presentation 3

第 7 次课, 汇报 3: 案例空间研究, 讲座 4: 理想与现实 (4 个学时)

The 7th class, Presentation 3: Case space study, Lecture 4: THE IDEA AND THE ACTUALITY (4 Hours)

课后, 同类案例比较调研

After class, Comparison and investigation of the same category cases

第 8 次课, 研讨: 案例比较研究 (4 个学时)

The 8th class, Debate: Cases comparison (4 Hours)

课后, 基地补充调研

After class, Site further investigation

第 9 次课, 汇报 4: 终期成果汇报 (4 个学时)

The 9th class, Presentation 4 (4 Hours)

Course Syllabus 课程大纲 (中英文)

教学目标:

首先在于使学生了解中国当代城市设计发展 (特别关注公共空间) 的基本状况, 二是学会调研的一些基本方法, 为研究生学位论文的工作打下一些基础。

教学要求:

要求学生在建议的多种城市设计和公共空间类型内, 通过研讨首先选定自己的调研对象, 制定调研策略, 然后在资料、文献分析的基础上进行现场调研, 展开对案例背景、核心议题、空间使用的分析, 并对同类案例进行比较与评价, 每一阶段都需要完成调研成果并进行工作汇报。要求学生在课外进行深入细致的文献资料调研和现场调研。成果包括:

- (1) 每个小组完成一个案例的调查与分析, 作演示与汇报;
- (2) 每个小组完成 1000 字符的文字分析说明 (案例基本信息, 评价); 10 张高质量图片 (照片+平面图+立面图+分析图), 以上内容整理成 3 张 A4 文稿。

Course Objective:

Firstly, the students are expected to get familiar with the basic status of Chinese Urban Design (particularly focusing on Public Space) development nowadays; secondly, the students are expected to learn the basic investigating methods which can benefit for the graduate dissertation.

Course Requirement:

This is group work. Students group can choose the case among the suggested urban design and public space categories, make the investigating policy through discussion. Then they should do the spot investigation based on the analysis of data and literature. After that, they need to analyze the case

background, key issues, space utilization, compare and comment on the same category cases. Finally, students are requested to turn in the high-quality paper and make the presentation for each stage. The thorough and detailed data investigation and spot investigation are both requested. The final works include:

- (1) Each group should fulfill the investigation of one case, giving presentation;
- (2) Each group should turn in 1000 words analysis (including the basic information and case comment), more than 10 photos in high quality (photos +plan +elevation +analysis), all above should be handed in 3 A4 word files.

The course requirement:

- Everyone should fulfill the investigation of one case;
- 1000 words analysis (including the basic information and case comment);
- more than 10 photos in high quality (photos +plan +elevation +analysis);
- All above should be handed in 3 A4 word files which should be in publication standard.

Main Reference Books 主要参考书目

1. Edmund N. Bacon, Design of cities, New York: Viking Press, 1st Edition, 1974
2. William H. Whyte, The social life of small urban spaces, D.C. : Conservation Foundation, 1st Edition, 1980
3. Jan Gehl, Life between buildings: using public space. New York: Van Nostrand Reinhold, 1st Edition, 1987
4. Allan B. Jacobs, Great streets, Cambridge: MIT Press, 1st Edition, 1993
5. Jan Gehl, Public spaces, public life, Copenhagen: Danish Architectural Press, 1st Edition, 1996
6. Clare Cooper Marcus and Carolyn Francis, People places: design guidelines for urban open space, New York: Van Nostrand Reinhold, 1st Edition, 1998
7. Cliff Moughtin, Urban design : street and square, Boston : Architectural Press, 1st Edition, 1999
8. Robert K. Yin, Case study research: design and methods, Thousand Oaks: Sage Publications, 1st Edition, 2003